

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 374b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President: 'Europe squabbles while people drown'

Strasbourg, 04.06.2007 - "Europe squabbles while people drown," Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) President René van der Linden said today when asked to comment on the 18 bodies found floating off the South Coast of Malta last Friday.

"Europe is losing sight of its responsibilities," he continued, referring to the other incident last week when 27 shipwrecked Africans spent 3 days clinging to tuna fish nets in the Mediterranean while states argue over responsibility for the shipwrecked people.

"Article 2 of the European Convention on Human Rights is clear, it requires member states to protect the right to life of all. This is not a migration management issue," he said.

"This is a human rights and humanitarian issue for which states have strict obligations to respect the right to life. Arguing over responsibility while people are neck-high in water, or ignoring boats in distress without sending assistance, are not signs of states getting tough on irregular migrants. These are signs of states flouting their responsibilities towards people in distress in life and death situations," Mr van der Linden concluded.

Le Président de l'APCE : les Européens se chamaillent pendant que des hommes se noient

Strasbourg, 04.06.2007 - « Les Européens se chamaillent pendant que des hommes se noient » a déclaré le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) René van der Linden, se référant à la découverte, vendredi dernier, de 18 corps dans la Méditerranée au sud de Malte. L'Europe oublie ses responsabilités », a-t-il poursuivi, en évoquant l'autre incident de la semaine dernière dans lequel 27 Africains dont le bateau avait chaviré en Méditerranée ont passé trois jours accrochés à des filets pendant que les Etats se querellaient sur leurs responsabilités à l'égard des naufragés.

« L'article 2 de la Convention européenne des Droits de l'Homme est clair à ce sujet, il exige des Etats membres qu'ils protègent le droit de toute personne à la vie. Il ne s'agit pas d'un problème de gestion des migrations », a-t-il expliqué. « C'est un problème humanitaire qui relève des droits de l'homme : les Etats sont tenus de respecter le droit à la vie. Le fait de se rejeter mutuellement les responsabilités alors que des personnes sont en train de se noyer, d'ignorer des navires en détresse sans leur porter secours n'est pas le signe que les Etats durcissent leur position à l'égard des migrants irréguliers, mais la preuve qu'ils n'assument pas leurs responsabilités vis-à-vis de personnes en détresse qui se trouvent en danger de mort ».

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).